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Друковані видання 

Володимир Рибак: «Альтернативи європейському вибору немає»  

"Голос України" 

Учора Голова Верховної Ради України Володимир Рибак зустрівся з Комісаром 
Європейського Союзу з питань розширення і європейської політики сусідства Штефаном Фюле. 
Під час зустрічі було обговорено питання щодо виконання Україною зобов’язань перед ЄС. 

У цьому контексті Голова Верховної Ради повідомив, що на цьому пленарному тижні 
планується розглянути у другому читанні та  ухвалити у цілому закони про прокуратуру і про 
внесення змін до виборчого законодавства. 

Володимир Рибак також повідомив про роботу робочої групи, що працює над 
підготовкою узгодженого компромісного закону про можливість лікування за кордоном осіб, 
які перебувають у місцях позбавлення волі. 

При цьому керівник парламенту наголосив, що Президент України Віктор Янукович 
заявив про готовність підписати відповідний закон, який ухвалить Верховна Рада. 

В.Рибак вкотре заявив, що альтернативи європейському вибору  в нашої держави немає, 
і висловив сподівання, що Угода про асоціацію Україна—ЄС буде підписана на Вільнюському 
саміті. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306672 

Всего ничего  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Главные события в Верховной Раде вчера происходили не в сессионном зале, а на 
заседании рабочей группы по подготовке совместного законопроекта оппозиции и 
большинства, принятие которого позволит экс-премьеру Юлии Тимошенко выехать на лечение 
в Германию. Принятие этого документа является одним из условий подписания Украиной 
соглашения об ассоциации с Европейским союзом. Этот вопрос по настоянию оппозиции будет 
рассматриваться одним из первых на заседании Рады в четверг. В этот день запланировано и 
принятие законов "О прокуратуре" и "О внесении изменений в избирательное 
законодательство", которые также входят в пакет евроинтеграционных законов. 

Несмотря на то что представители оппозиции согласились утвердить их в редакции 
Партии регионов, законопроект о лечении заключенных за границей вчера не был готов. "Мы 
пошли на все возможные компромиссы. Редакция законопроекта, подготовленного членами 
рабочей группы от оппозиции, целиком отвечает концепции Партии регионов",— заявил глава 
фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. 
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Вчера утром оппозиционные депутаты жаловались журналистам, что глава рабочей 
группы Геннадий Васильев (Партия регионов) не спешит созывать заседание. "Кто-то напустил 
на администрацию президента фобию о том, что Юлия Тимошенко появится на саммите в 
Вильнюсе, если сможет выехать в Германию. Конечно, тогда она там будет фигурой номер 
один",— объяснил заминку в начале работы группы народный депутат Геннадий Москаль 
("Батькивщина"). 

В Партии регионов опровергали предположения оппонентов. "Если закон будет принят, 
Юлия Тимошенко все равно не успеет выехать на лечение до саммита. Для нас остаются 
принципиальными другие вопросы — например, о выплате осужденным компенсации, 
назначенной судом. Мы же пишем закон для всех, а не только для Юлии Тимошенко!" — 
возмутился народный депутат Владимир Олийнык (Партия регионов). 

Обсуждение законопроекта о лечении заключенных за границей продолжилось в 14.00, 
после того как Геннадий Васильев внезапно созвал группу. Впрочем, слаженной работы не 
вышло. Владимир Олийнык потребовал от коллег "немедленно" рассмотреть предложения к 
законопроекту от ряда общественных организаций, которые в понедельник передал рабочей 
группе народный депутат Валерий Пацкан (УДАР). 

— Мы не можем это игнорировать! Там дельные предложения! А потом вы скажете, что 
мы не учитываем мнения оппозиции,— негодовал господин Олийнык, демонстрируя увесистую 
папку с документами, которые, как он признался коллегам, "еще не читал". 

Представители оппозиции безуспешно пытались убедить оппонентов начать работу. 

— Давайте поблагодарим правозащитников и вернемся к законопроекту. А если 
потребуется, потом внесем изменения в принятый закон,— предложила народный депутат 
Ирина Геращенко (УДАР), однако в зале поднялся шум. Народный депутат Андрей Кожемякин 
("Батькивщина") обвинил представителей большинства в намерении "сорвать голосование в 
четверг". Владимир Олийнык в ответ пригрозил покинуть заседание группы. Перепалка 
продолжалась около часа, пока ее не прервала народный депутат Инна Богословская (ПР). 

— Коллеги, нам надо определиться по трем пунктами: о сроках лечения за границей, о 
том, что делать, если заключенный отправился на лечение и в это время совершил 
преступление, и будет ли условием выезда за границу погашение компенсации, назначенной 
судом,— сказала она. 

К концу заседания рабочей группе удалось согласовать только один вопрос — о сроках 
лечения за границей. Народные депутаты приняли предложение Ирины Геращенко о том, 
чтобы позволить заключенному выехать на лечение сроком до года с возможностью его 
продления еще на год по решению суда. В перечень документов, необходимых суду для 
предоставления разрешения на выезд заключенного, войдут выводы Государственной 
пенитенциарной службы и двух медицинских учреждений — украинского и иностранного, где 
будет лечиться осужденный. 

До вопроса о выплате компенсации народные депутаты не дошли — Геннадий Васильев 
закрыл заседание. Андрей Кожемякин заявил, что если в среду рабочая группа не подготовит 
документ, то в четверг на голосование будет вынесен законопроект N3599 авторства членов 
рабочей группы от оппозиции. "Этот законопроект будет рассмотрен на заседании комитета — 
в присутствии спикера Владимира Рыбака и представителей Европарламента Патрика Кокса и 
Александра Квасьневского, и в четверг мы поставим его на голосование в зале — тогда будет 
видно, кто действительно за интеграцию в ЕС",— пригрозил господин Кожемякин. После 
заседания представители ПР не комментировали перспективы подачи общего документа. 
"Исчезла последняя надежда, что в четверг будет готов к принятию единый и согласованный 
законопроект о лечении осужденных за границей",— констатировал народный депутат Игорь 
Еремеев (внефракционный). 

http://www.kommersant.ua/doc/2347835 
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Регіонали звинувачують опозицію у затягуванні часу  

Сергій Мюлер, "Голос України" 

Опозиційні фракції роблять усе можливе, щоб Україна не виконала своїх зобов’язань 
перед Європейським Союзом напередодні підписання у Вільнюсі Угоди про асоціацію. Про це 
під час брифінгу заявив голова фракції Партії регіонів Олександр Єфремов. 

За його словами, йдеться про затягування розгляду законопроектів про прокуратуру, про 
вибори та про лікування засуджених за кордоном. «З їхнього боку робилося все можливе, щоб 
подати непридатні до розгляду і юридично безграмотні законопроекти. Ми ще понад два місяці 
тому запропонували опозиції створити робочу групу, яка могла б напрацювати законопроект 
про лікування ув’язнених за кордоном. Під різноманітними приводами це відхилялося. І тільки 
на минулому пленарному тижні вони погодилися», — нагадав регіонал. 

«На засіданні робочої групи, коли після чотирьох з половиною годин депутати прийшли 
до якогось консенсусу, представник фракції «УДАР» подав ще одну пропозицію на восьми 
аркушах, котру, як вони вважають, потрібно розглянути. Тож я ставлю запитання: хто ж у нас 
затягує та займається інсинуаціями щодо прийняття цих законопроектів?» — сказав О. 
Єфремов. 

Наразі жоден із законопроектів щодо лікування ув’язнених за кордоном до розгляду у 
сесійній залі не готовий, а законопроекти про вибори та про прокуратуру можуть бути 
проголосовані за умови, що всі сторони виконають ті зобов’язання, які на себе брали. За його 
словами, на сьогодні ймовірність ухвалення пакета євроінтеграційних законів оцінюється як 50 
на 50. 

Крім того, О. Єфремов повідомив, що Партія регіонів визначилася з кандидатами на 
виборах у п’яти «проблемних» округах. «Ми не проводили з’їзд партії. На місцях і округах є 
партійні організації, які висловлять позицію. Але я не маю права називати зараз ці прізвища», 
— сказав він. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306697 

Компромiси з лукавством  

Анна Даниленко, "Україна молода" 

Гарячий політичний тиждень, що має всі шанси відкрити країні шлях до підписання 
Угоди про асоціацію з Євросоюзом 28 листопада у Вільнюсі, розпочався з чергової «гри 
нервів»: «остаточний дедлайн» прийняття і внесення змін до вирішальних євроінтеграційних 
законопроектів знов перенесено. Цього разу на четвер, 21 листопада, — така домовленість 
досягнута лідерами фракцій. 

Ще в понеділок прес–служба Верховної Ради повідомила, що профільний Комітет з 
питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності переніс президентські 
законопроекти про прокуратуру і про вибори — на сьогодні. Не встигла підготувати 
узгоджений законопроект про лікування екс–Прем’єра Юлії Тимошенко й робоча група 
депутатів. Тож, як і передбачали експерти, справу підписання Угоди вирішуватимуть в останні 
дні й, можливо, навіть години перед самітом. 

Враховуючи гостроту і чутливість моменту, вчора Верховну Раду відвідав сам 
єврокомісар iз питань розширення та європейської політики сусідства Штефан Фюле, а також 
представники місії Європарламенту у справі Юлії Тимошенко Пет Кокс та Олександр 
Кваснєвський. 

Під час виступу голова політради ВО «Батьківщина» Арсеній Яценюк звернув увагу на 
«великий європейський десант» у парламенті: «Основне завдання наших європейських 
партнерів — фактично змусити Віктора Януковича пристати на ті слова, які він говорив — що 
Україна стане частиною європейського простору і Угода буде підписана». Керівник 
«Батьківщини» не без лукавства наголосив, що опозиція пішла на всі компроміси для того, 
щоб Угода про асоціацію була підписана, і відкликала 442 власні поправки до законопроекту 
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про прокуратуру, крім тих десяти, що зазначені у висновках Венеціанської комісії, і звернувся 
до парламентської більшості зробити так само. Також, за словами Яценюка, опозиція готова 
підтримати законопроект, прийнятий Комітетом, щодо виборів народних депутатів, та 
підготовлений робочою групою — щодо надання медичної допомоги Юлії Тимошенко. Згідно з 
новими змінами до проекту закону, час, проведений засудженою особою на лікуванні за 
кордоном, не враховуватимуть до терміну відбування покарання. Крім того, згідно з 
поправками, цей законопроект стосується лише тих засуджених, які захворіли до або під час 
відбування покарання у виправних закладах. Робоча група також підтримала зміни про 
можливість для засуджених виїжджати на лікування лише до тих країн, з якими укладено 
двосторонні правові угоди та передбачено можливість екстрадиції. 

Тим часом Верховна Рада прийняла за основу урядовий законопроект щодо заборони 
фінансових пірамід в Україні. «За» 310  народних депутатів. Відповідно до проекту, 
фінансовою пірамідою є будь–які операції з фінансовими активами (кошти, цінні папери, 
боргові зобов’язання та право вимоги боргу, що не віднесені до цінних паперів), які 
здійснюються фізичними або юридичними особами з метою набуття або можливості набуття 
вигоди для себе чи інших осіб за рахунок перерозподілу активів інших осіб. Максимальне 
покарання за умисне створення пірамід групою осіб в особливо великих розмірах передбачене, 
згідно з проектом закону, у вигляді позбавлення волі до восьми років з конфіскацією майна. 

Крім того, парламентарії ратифікували кредитну угоду між Україною та Європейським 
інвестиційним банком на 200 млн. євро для реконструкції українських гідроелектростанцій. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2370/180/84344/ 

«Пауза на рік» або дуже велика «регіональна» брехня  

Сергій Грабовський, Журнал "Український тиждень" 

За останній тиждень слово «пауза» десятки, якщо не більше, разів зривалося з вуст 
речників Партії регіонів та наближених до неї інтелектуалів. Ідеться не про паузу у 
міжкланових розбірках чи у пресингу щодо опозиції, а про паузу у розвитку відносин України з 
Євросоюзом 

Чи не вперше це слово в означеному контексті прозвучало 12 листопада під час зустрічі 
Віктора Януковича з представниками Українського союзу промисловців та підприємців і 
Федерації профспілок України. Народний депутат Валентин Ландик під час цієї зустрічі заявив, 
що після підписання угоди з ЄС про асоціацію і зону вільної торгівлі українська продукція 
може стати неконкурентоспроможною. «Якщо це можна, давайте підписання на один рік поки 
перенесемо. Ще дайте нам можливість підготуватися, дайте можливість закупити обладнання. 
Це велике прохання не тільки моє, це велике прохання промисловців», - сказав Ландик. 

Ну, а далі покотилося-понеслося. Про сакраментальну «паузу на рік» повели мову не 
тільки нардепи, а й політичні технологи та аналітики. Найбільш детально аргументував потребу 
такої паузи «прирегіоналений» інтелектуал зі стажем Кость Бондаренко: «Позиція України 
зводиться до наступного: ми не просто задекларували європейський вибір, а й протягом року 
прийняли ряд важливих законів, кримінально-процесуальний кодекс, підготували закон про 
прокуратуру та нове виборче законодавство. У нас відбулися серйозні зрушення у сфері 
свободи слова та засобів масової інформації, органи державної влади стали більш відкритими. 
Ми впроваджуємо європейські стандарти та готові до серйозних збитків для нашої економіки. 
Що ще потрібно? Хочете підписувати Угоду про асоціацію – підписуйте без додаткових умов. 
Ні – то ми нікуди не спішимо. М’яч на вашому полі… Такий лейтмотив останніх днів. Україну 
абсолютно влаштовує пауза у стосунках з ЄС. Це не означає кардинальний поворот. Це не 
означає розворот на 180° – вбік Митного союзу. Це означає лише паузу – приблизно на рік». 

На підтвердження цієї тези – або робіть по-нашому, тобто схиліться перед 
всемогутністю Партії регіонів і її небажанням робити подальші кроки для інтеграції в 
Об’єднану Європу, або починаймо «паузу на рік» - негайно були здійснені практичні кроки.  
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Попри те, що місія Кокса-Кваснєвського пішла назустріч українській стороні і 
продовжила термін своєї роботи до саміту у Вільнюсі, у відповідь було негайно пересунуло 
ухвалення євроінтеграційних законів. Мовляв, хто ви такі, Кокс і Кваснєвський, щоб ви від нас 
чогось вимагали? Як зауважив народний депутат Анатолій Гриценко, «Янукович з Рибаком 
буквально за останню добу викинули два євро-закони з порядку денного Ради на вівторок, 19 
листопада. Подивіться «зкоригований» графік пленарних засідань на 19-22 листопада. Проекти 
зі списку Фюле 3541 (прокуратура) і 3396 (вибори) – на вівторок уже не плануються. Учора в 
плані вони ще були – сьогодні вже немає. Ловкость рук і нікакого мошеннічєства… А куди ж 
вони поділися, ті два проекти? Їх спланували на четвер, 21 листопада. Під номерами 56 і 57. 
Після дуже пріоритетних перед Вільнюсом інших 55 законів, зокрема про службу у військовому 
резерві, про побутові відходи, про мисливські господарства і полювання… Згідно з новим 
замислом Януковича-Рибака проекти із списку Фюле Рада має розглянути десь так під ранок 
п’ятниці, або під вечір суботи – і це за умови, якщо депутати працюватимуть цілодобово». 

Інша демонстрація щодо «паузи на рік» була влаштована 15 листопада, коли під 
вигаданим приводом зірвали заздалегідь заплановану зустріч Юлії Тимошенко з Арсенієм 
Яценюком та Юрієм й Іриною Луценками, на якій мала обговорюватися тактика дій опозиції 
напередодні Вільнюського саміту. Була зірвана й запланована на той самий день зустріч 
Тимошенко з віце-президентом Європейської народної партії Яцеком Саріуш-Вольським. 
Знаючи чутливість європейських лідерів до «справи Тимошенко», влада наочно 
продемонструвала могутність тюремних «лікарі у цивільному» та їхню реальну роль у 
«європеїзованій» Україні… 

Ну, а далі в хід пішли очевидні фальшування. Як-от у коментарі нардепа Володимира 
Олійника до заяви польського президента Броніслава Коморовського. Не встиг останній 
сказати, що Європейський Союз може дозволити Україні виконати частину вимог уже після 
парафування Угоди про асоціацію, як Олійник прокоментував: «Ми не можемо не звертати 
уваги на негативні наслідки для економіки України, до яких призведе початок роботи зони 
вільної торгівлі з ЄС. По суті, це означатиме різке скорочення доходів митниці, а на тлі 
закриття кордонів з Росією негативний ефект цього рішення буде тільки зростати. 

Я радий, що президент Коморовський позитивно оцінив можливість «паузи» у 
європейській інтеграції, коли для цього з’являться більш сприятливі економічні передумови». І 
не має значення, що Коморовський говорив зовсім про інше – що треба «бути готовими, як 
Спільнота, до прийняття рішення: або їх виконання є достатнім, або частину з них можна 
реалізувати на наступному етапі, коли відбуватиметься ратифікація угоди, що вимагає згоди 
всіх країн – членів ЄС. Це також є моментом, коли можна ставити перед Україною вимоги». 
Тобто про жодну паузу не йшлося, навпаки – про поетапний і безперервний рух! Але, говорячи 
словами поета-одесита Багрицького, «но если он скажет: “Солги”, - солги. Но если он скажет: 
“Убей”, - убей». Чи треба пояснювати, хто такий у системі тоталітарних координат цей 
всемогутній «Він»? 

Певен, за ці дні всі ми станемо свідками ще цілої низки заяв та дій з боку «партії влади», 
покликаних «нагнути» європейців і поставити на грань зриву парафування Угоди про асоціацію 
– з мотивацією, що нам потрібна тільки «пауза на рік», а якщо хтось зриває підписання, то це 
діячі ЄС, а не ми. А воно й справді подібними кроками можна довести лідерів країн Євросоюзу 
до відмови від Угоди … 

Між тим твердження, що нічого особливого не відбувається і після «паузи» можна буде 
повернутися до Угоди про асоціації – це відверта велика брехня. Справа в тому, що наступного 
року мають відбутися зміни у керівництві виконавчих структур ЄС та буде обраний новий 
склад Європарламенту. А вслід за тим настане літо, коли в Україні Верховна Рада відпочиває, а 
вслід за тим осінь – початок президентської виборчої кампанії. Світова практика така, що під 
час подібних кампаній важливі угоди не підписуються, і це цілком логічно, бо хіба варто мати 
справу з «кульгавими качками», як звуться глави держав, які добувають свій строк? Якщо тема 
асоціації України з ЄС реально і постане знову, то не раніше 2016 року. Про це говорять і 
депутати чинного Європарламенту, і деякі українські політики та аналітики з числа тих, хто 
добре знає правила і традиції європейського політичного життя. 
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Що ж означатиме ця трирічна «пауза» для України? По-перше, різке погіршення 
відносин – як політичних, так й економічних – з країнами Євросоюзу. Адже Україна на 
офіційному рівні яскраво продемонструє свою нехіть до прийняття європейських правил гри та 
бажання демонстративно «нагинати» партнерів. По-друге, ускладнення у відносинах з МВФ та 
іншими міжнародними фінансовими організаціями. А це не лише дешеві кредити, але й 
рейтинги інвестиційної привабливості та довіра в економічних стосунках. По-третє, неминуче 
погіршення іміджу України у європейських та світових мас-медіа, зростання поширення 
негативної інформації (і дезінформації теж) про неї, падіння обсягів туризму тощо. І, нарешті, 
це означатиме майже повну свободу рук для «регіоналів» на президентських виборах 2015 року. 
Бо ж можна буде практично не зважати на європейську громадську думку та керівників країн 
ЄС, а робити все, що заманеться, щоб утримати владу. 

Утім, можливо, в очах «регіоналів» останнє перевищує все попереднє, і саме задля 
реалізації такого сценарію і затіяна вся комедія з «паузою на рік»? 

Але в такому разі «партія влади» мусить розуміти, що далеко не всіх лідерів держав 
Євросоюзу можна зарахувати до «лохів, яких не гріх кинути», відтак справою честі, ба, 
політичного виживання для цих діячів стане докласти всіх можливих зусиль для 
унеможливлення подальшого перебування Януковича і Ко при владі в Україні. Бо ж для Європи 
така владна команда у стратегічно важливій країні просто небезпечна. Ясна річ, ітиметься не 
про «примушення до дружби» за путінськими сценаріями, а про «м’яку силу» економічної та 
дипломатичної активності – з дуже неприємними особистими перспективами для ініціаторів і 
штатних оспівувачів сакраментальної «паузи на рік»… 

http://tyzhden.ua/Politics/94180 

На округи своя  

Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В пяти одномандатных округах, где на парламентских выборах не удалось установить 
результаты голосования, Центризбирком зарегистрировал 207 кандидатов в народные депутаты. 
Рекордное число кандидатов баллотируется в округах N94 (Киевская область) и N223 (Киев) — 
84 и 75 соответственно. "В Украине никогда не регистрировалось больше 50 кандидатов в 
округе. В этом году их аномальное количество. Это серьезная проблема для формирования 
бюллетеня. Даже если часть кандидатов снимется в последний момент, проставить напротив их 
фамилий печати "Выбыл" будет крайне сложно, я уже молчу о том, что "двойники" и 
технические кандидаты нарушают баланс сил в окружных комиссиях",— заявил "Ъ" глава 
Комитета избирателей Украины Александр Черненко. 

Имена кандидатов от оппозиции были известны еще до начала избирательной кампании. 
В партиях "Батькивщина", УДАР и "Свобода" решили поддержать тех же политиков, которые 
баллотировались в проблемных округах на выборах 2012 года и показали лучшие, по мнению 
оппозиции, результаты: Виктора Романюка (округ N94, Киевская область), Аркадия 
Корнацкого (N132, Николаевская область), Николая Булатецкого (N194, Черкасская область), 
Леонида Даценко (N197, Черкасская область), а также Юрия Левченко (N223, Киев; см. "Ъ" от 
30 сентября). 

Партия регионов, напротив, официально не выдвинула ни одного кандидата. Члены ПР, 
зарегистрированные Центризбиркомом, принимают участие в выборах как самовыдвиженцы. 
"Это логичная позиция Партии регионов. Округа находятся в непривлекательной для этой 
политической силы электоральной нише, многие кандидаты дистанцируются от партии, не 
используют ее символику и цвета, чтобы не брать на себя ее негатив. А если будут обвинения в 
нарушениях, то Партия регионов скажет — какие к нам вопросы, это же самовыдвиженцы",— 
считает Черненко. 

Эксперты называют главными конкурентами оппозиционных кандидатов в округе N94 
депутата Киевского областного совета Руслана Бадаева (ПР), в округе N132 — главу 
Николаевской областной государственной администрации Николая Круглова, также члена этой 
политической силы. В округе N197 Партия регионов не поддержала ни одного видного 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

9 

кандидата, а в округе N194 сделала ставку на беспартийного ректора Киевского национального 
университета культуры и искусств Михаила Поплавского, который в 2012 году проиграл 
выборы в округе N91 (Киевская область) представителю партии УДАР Руслану Сольвару. 

До последнего сохранялась интрига с участием в выборах в округе N223 бывшего главы 
Шевченковской районной государственной администрации Киева Виктора Пилипишина, 
который был главным конкурентом Юрия Левченко на выборах 2012 года. ЦИК 
зарегистрировал господина Пилипишина в понедельник после того, как Голосеевский 
районный суд столицы снял с него обвинения в превышении власти (см. "Ъ" от 5 ноября). 
Другие конкуренты оппозиционных кандидатов на прошлогодних выборах в этот раз 
баллотироваться не стали. 

Следует отметить, что почти во всех округах были зарегистрированы "двойники" 
реальных кандидатов. В частности, в округе N94 зарегистрированы два полных тезки 
оппозиционного кандидата Виктора Романюка, в округе N223 — два однофамильца Юрия 
Левченко. На этих выборах впервые регистрировались "двойники" известных политиков, 
которые в этом году не баллотируются в парламент. Так, в округе N94 зарегистрированы два 
полных тезки защитника экс-премьера Юлии Тимошенко Сергея Власенко и тезка народного 
депутата VI созыва Остапа Семерака, а в округе N197 — однофамилец Богдана Губского, 
главного конкурента оппозиционного кандидата Леонида Даценко на прошлогодних выборах. 
""Двойники" могут оттягивать до 3% голосов у основных кандидатов — хуже, если в последний 
момент они начнут сниматься с регистрации. Избирательные комиссии сознательно или 
случайно могут поставить штамп "Выбыл" напротив фамилии реального кандидата",— 
отмечает координатор гражданской сети "Опора" Ольга Айвазовская. 

Уменьшает шансы на победу единых кандидатов от оппозиции выдвижение политиков, 
называющих себя оппозиционными. В частности, в округе N94 баллотируется народный 
депутат VI созыва Юрий Кармазин, а в округе N223 — народный депутат VI созыва Юрий 
Грымчак. В округе N197 главным конкурентом единого кандидата от оппозиции Николая 
Булатецкого называют еще одного бывшего парламентария — Павла Костенко, которого за 
самовольное участие в выборах в ноябре исключили из партии "Батькивщина". "Это оттягивает 
голоса даже больше, чем "двойники". На "двойников" адекватные люди не реагируют, но 
кандидаты, которые тоже представляют оппозиционную нишу и при этом известны, могут 
благодаря личному рейтингу если не победить, то существенно повлиять на результат 
выборов",— уверен Александр Черненко. 

http://www.kommersant.ua/doc/2347834 

Садовый пошел против «секты Догнала»  

«Киевская правда» 

Городской председатель Львова Андрей Садовый обратился к начальнику СБУ во 
Львовской области Владимира Федирко о деятельности во Львове «секты Догнала». 

«В адрес Львовского городского совета поступают многочисленные обращения жителей 
города с просьбами о предоставлении возможности беспрепятственного передвижения по 
улицам Львова и свободного доступа к Гарнизонного храма святых верховных апостолов Петра 
и Павла. Ведь начиная с 06.01.2013 года (согласно заявке зарегистрированного в отделе «Центр 
предоставления административных услуг по № 2-29413 от 28.12.2013 года) и так каждое 
воскресенье 2013 года под стенами бывшего храма иезуитов (ул. Театральная, ул. Ивана 
Подковы ) начиная с 10.00. происходят молитвенные манифестации с шествием по проспекту 
Свободы от храма Иезуитов до Оперного театра и обратно по проспекту Свободы к фигуре 
Матери Божьей и по ул. Беринды к Ратуше... 

В обращениях секретаря Украинской правоверной греко-католической церкви Маркияна 
Гитюка, поступавших в 2012-2013 годах ставился вопрос относительно поочередного 
использования здания костела Петра и Павла оо.Езуитив на ул. Театральной, 11 для 
обеспечения проведения богослужений. 
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Постановлением Львовского городского совета от 08.07.2010 года № 3698 «О передаче в 
собственность здания костела Петра и Павла оо. Иезуитов на ул. Театральной, 11 »здание 
костела Петра и Павла оо.Езуитив на ул. Театральной, 11 для обеспечения проведения 
богослужений, религиозных обрядов и церемоний передано в собственность Курии Львовской 
архиепархии Украинской греко-католической Церкви. 

Согласно ст. 319 Гражданского кодекса Украины собственник владеет, пользуется, 
распоряжается своим имуществом по собственному усмотрению. 

Учитывая вышесказанное, у Львовского городского совета отсутствуют какие-либо 
средства влияния на осуществление богослужений в храме Петра и Павла оо.Езуитив на ул. 
Театральной, 11 в г. Львове. 

Отмечаю также, что 29 октября 2013 Львовский апелляционный административный суд 
вынес постановление об отмене записи о регистрации общественной организации 
«Объединение верующих Украинской правоверной греко-католической Церкви». 

Согласно решению Львовского окружного административного суда Украины от 27 
августа 2011 запрещен въезд на территорию Украины гражданину Чехии А.Догналу. 
Основанием такого решения было совершение А.Догналом нападения на женщину и 
сопротивление работникам милиции, а именно: 19 июля 2011 у здания бывшей часовни 
редемптористов на ул. Плуговой, 6 во Львове А. Догнал ударил в голову местную жительницу, 
в результате чего она получила сотрясение мозга и ушиб челюсти. После этого он был задержан 
работниками милиции. При этом сопротивлялся, и только с помощью спецподразделения 
«Беркут» его посадили в машину милиции. Львовский апелляционный административный суд 
решением от 21 февраля 2013 оставил в силе решение суда первой инстанции. В судебном 
постановлении Львовского апелляционного административного суда четко отмечается 
действиях правоохранительных органов: «Решение о выдворении иностранцев и лица без 
гражданства за пределы Украины принимается органом внутренних дел (теперь 
Государственной миграционной службой) по месту его пребывания с последующим 
уведомлением в течение 24 часов прокурора об основаниях принятия такого решения «. 

В начале 2005 года А.Догнал года был исключен из Василианского Ордена за 
«серьезные проступки против монашеских и церковных законов, в частности постоянный 
непослушание Настоятелям». 3 марта 2008 года вместе с другими тремя лицами провозгласил 
себя тайно рукоположен епископом. Его хиротонию не зафиксированные в официальных 
справочниках Католической Церкви. Этим самым нарушил по Партикулярное право УГКЦ и 
ККВЦ . В 2008 году законной властью УГКЦ наказан казнью великого отлучения (отлучением 
от Церкви) за «незаконное присвоение правительства и незаконное выполнение служения 
(нарушение кан. 1462 ККВЦ ) разжигание бунта и ненависти против местного иерарха Владыки 
Михаила (колтуна) и Верховного Архиепископа Киево-Галицкого Любомира (Гузара) и 
подстрекательство подчиненных к непослушанию относительно них (нарушение кан. 1447 § 1 
ККВЦ ) нанесение несправедливости и тяжелого вреда хорошей славе вышеупомянутых лиц и 
других иерархов УГКЦ через клевету (нарушение кан. 1452 ККВЦ ). 7 октября 2008 высокий 
Трибунал Католической Церкви , Апостольская Сигнатура оставила приговор Коллегиального 
трибунала Сокальско-Жовковской епархии УГКЦ в силе, подтвердив тем самым 
правосильнисть наложенной на них отлучения, т.е. отлучению от Церкви. Согласно 
официальному заявлению Ватиканской Конгрегации по делам вероучения, Святой Престол 
Католической Церкви полностью отмежевывается от секты Догнала , известной как 
«подгорецкие отцы». 

Проводя массовые мероприятия представители так называемой «секты Догнала» 
используют средства видеосъемки и озвучки, что препятствует проведению воскресных 
Богослужений (в частности в 11.00.) В Гарнизонном храме святых верховных апостолов Петра 
и Павла и создает препятствия в возможности доступа в храм для прихожан и прихожан , а 
также туристов Львова. 

Кроме этого, согласно письму Львовского городского управления ГУМВД Украины в 
Львовской области от 05.11.2013 года № 16/13577 — 3 ноября 2013 во время проведения 
массового мероприятия под стенами гарнизонного храма святых апостолов Петра и Павла для 
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обеспечения охраны общественного порядка было привлечено 300 работников органов 
внутренних дел ГУМВД во Львовской области. Участников религиозных массовых 
мероприятий (представителей контемплятивно-адорационный монастыря сестер Василианок 
под покровом святого пророка Илии и общественной организации Украинской Греко-
Католической церкви Миссия «Цент военного капелланства») было разделено милицейскими 
цепочками, однако несмотря на все принятые упреждающие правоохранительные меры, между 
их участниками возникло противостояние, которое заключалось в словесной перепалке, что 
сопровождалось взаимными оскорблениями, и в один момент группа представителей УПГКЦ 
пыталась прорвать милицейский цепочку, однако благодаря слаженным действиям сотрудников 
милиции удалось предотвратить силовое противостояние между участниками религиозных 
массовых мероприятий… 

На сегодня, в адрес Львовского городского совета продолжают поступать заявки о 
проведении массовых мероприятий на территории прилегающей к Гарнизонного храма святых 
верховных апостолов Петра и Павла, учитывая то, что указанные заявки могут быть поданы 
организациями или физическими лицами, которые разделяют взгляды и является сторонниками 
украинского правоверной греко-католической церкви (официально не зарегистрированной и не 
признанной ни одной из конфессий), просим Вас принять необходимые меры для прекращения 
деятельности на территории города Львова так называемой «секты Догнала» (Украинская 
правоверной греко-католической церкви) », — говорится в обращении городского председателя 
Львова Андрея Садового. 

http://kpravda.com/sadovyj-poshel-protiv-sekty-dognala/ 

Інтернет-ЗМІ 

Виталий Кличко: «Выборы Президента могут состояться раньше»  

MIGnews.com.ua 

Лидер партии "УДАР" Виталий Кличко говорит о возможности импичмента для 
Президента Украины Виктора Януковича и досрочного проведения президентских выборов в 
случае ухудшения сложной экономической ситуации в Украине и неподписания Соглашения об 
ассоциации с Евросоюзом. Об этом он заявил журналистам в кулуарах парламента. 

"Я не исключаю возможность проведения президентских выборов в Украине раньше 
2015 года. Это произойдет в случае ухудшения ситуации в Украине ", - заявил Кличко. 

Он добавил, что Партия регионов готова пустить на следующие президентские выборы 
миллиарды долларов в поддержку Виктора Януковича. "Кроме того, будет задействован 
безумный административный ресурс, они сейчас скупают все СМИ. Для противостояния 
сегодняшней власти нынешняя оппозиция объединяет усилия, потому что невозможно 
наносить удар отдельными пальцами, все пальцы нужно объединить в единый кулак", - сказал 
Кличко. 

Нардеп добавил, что единый кандидат от оппозиции будет уже в первом туре выборов, 
потому что "будут использованы все технологии для того, чтобы кандидатов было много, и во 
второй тур вместе с Януковичем вышел технический кандидат, который проиграет Януковичу". 

Как сообщал MIGnews.com.ua, глава фракции "УДАР" Виталий Кличко призывает 
Президента Виктора Януковича "прекратить игры" и четко сказать Верховной Раде свою 
позицию. "Янукович четко должен заявить, он за подписание соглашения (об ассоциации с ЕС – 
ред.) или против. Тогда прекратятся вихляния в одну или другую сторону в парламенте", - 
заявил Кличко. 

http://mignews.com.ua/ru/articles/149161.html 
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Пшонка нашел у Тимошенко и Лазаренко новые оффшорные счета  

Известия.ua 

ГПУ нашла материалы, указывающие на незаконное выведение Тимошенко и Лазаренко 
еще нескольких миллионов долларов, помимо тех 500, которые уже пытаются вернуть в 
Украину. 

Пока в Раде договариваются о лечении Тимошенко в Германии, в ГПУ накопали новую 
порцию обвинений. По словам генпрокурора Виктора Пшонки, оффшоры Тимошенко и Павла 
Лазаренко не ограничиваются двумя счетами в иностранных банках на $500 млн, которые 
Миндоходов и Кабмин уже пытаются вернуть через суд в Женеве. 

«Специалисты международной юридической организации, к которым за помощью 
обратилось Миндоходов, нашли еще материалы, указывающие на незаконное выведение 
Тимошенко и Лазаренко средств на счета иностранных банков — это еще миллионы долларов», 
— заявил  Пшонка. По возврату этих денег уже готовятся документы в Женевский суд. Если их 
вернут, наш бюджет может пополниться на 4,1 млрд грн. 

Не обошел стороной Пшонка и другие громкие дела. Леонид Кучма проходит по делу об 
убийстве Георгия Гонгадзе как свидетель. «Если говорить юридическим языком, фамилия 
может фигурировать тогда, когда есть предъявленные обвинения, то есть, когда есть 
доказательства обвинения», — сказал глава ГПУ. 

А вот по делу о якобы отравлении Ющенко диоксином Пшонка высказался резко: 
«Ющенко кровь не сдал. Пока речь идет о добровольной сдаче крови. Но новые нормы 
Уголовного процессуального кодекса позволяют и принудительную сдачу крови. Грань уже 
подошла. Процессуальные действия в расследовании данного дела будут приниматься 
следователями. Давайте посмотрим, каково будет их мнение». 

http://izvestia.kiev.ua/ru/article/36786 

Довыборы в Раду: кандидаты власти в пяти проблемных округах  

ЛIГАБiзнесIнформ 

В ночь на пятницу, 15 ноября, завершилась регистрация кандидатов в народные 
депутаты на довыборы по пяти проблемным округам. Объединенная оппозиция определилась 
со своими представителями давным-давно, еще в январе - в четырех округах баллотируются 
представители Батькивщины, в пятом - свободовец. УДАР Виталия Кличко, согласно 
договоренности, своих людей на довыборы не выдвинул. Уже после старта избирательной 
кампании стали известны фамилии кандидатов, называющих себя оппозицией необъединенной 
и непарламентской - словом, независимыми. 

Власть - Партия регионов - предпочла участвовать в гонке, не афишируя своих наиболее 
перспективных претендентов на получение мандатов. Те, на кого будет работать админресурс, 
пошли на выборы под прикрытием статуса "самовыдвиженец". Как ранее заявил глава 
парламентских регионалов Александр Ефремов, партия не видит в этом ничего зазорного. Более 
того, по мнению экспертов, Партия регионов рассчитывает на то, что их кандидаты победят без 
финансовой поддержки сверху, то есть проведут кампанию за свой счет - ценность пяти 
мандатов в контролируемом парламенте для власти не очень невысока. 

Редакция с помощью политических экспертов выяснила, кто на чьей стороне участвует в 
парламентских довыборах-2013. 

Округ 94: легион кандидатов и шоу двойников 

Осенью 2012 года одиозный регионал-латифундист Татьяна Засуха не смогла победить в 
обуховском округе Киевской области предпринимателя из Батькивщины Виктора Романюка. 
Принимая во внимание статус Романюка как жертвы режима (после выборов против него было 
возбуждено уголовное дело, он до сих пор скрывается в Италии, откуда хочет вернуться уже с 
обеспечивающим неприкосновенность мандатом в кармане), власть не идет на него катком. 
Есть много не радикальных способов. 
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Во-первых, в округе №94 зарегистрировано рекордное количество кандидатов - 83 
человека. Превратив избирательный бюллетень в рулон, авторы технологии смогут отсеять 
голоса самых ленивых или невнимательных избирателей - на изучение списка фамилий 
понадобится немало времени. Во-вторых, в округе баллотируются сразу три Виктора 
Николаевича Романюка - оппозиционер и два его полных тезки. В этом случае кто-то наверняка 
ошибется галочкой, отдав свой голос не представителю объединенной оппозиции, а двойнику. 
Кроме того, в числе кандидатов есть некий пенсионер по имени Остап Семерак - тезка 
известного политика, депутата от Батькивщины, который тоже может оттянуть энное 
количество голосов противников власти. В-третьих, голоса оппозиционных, но неискушенных 
избирателей Киевщины могут заполучить кандидаты, строящие кампанию на критике режима. 
Конкурировать с Романюком будут экс-нардеп Юрий Кармазин, недавно отличившийся 
скандальными судебными процессами по отъему у парламентариев мандатов, и представитель 
Радикальной партии известного псевдокритика режима Олега Ляшко - некий Андрей Лозовой. 

Мнения экспертов о том, на кого поставила в 94-м округе Партия регионов, разделились. 
Глава Комитета избирателей Украины Александр Черненко уверен, что власть поддержала 
кандидатуру самовыдвиженца, члена ПР, депутата Киевского областного совета Руслана 
Бадаева, которого СМИ называют молочным магнатом, ключевым собственником компании 
Альмира, управляющей дюжиной предприятий. "В 94-м округе явная креатура власти - это 
регионал Бадаев. Об этом свидетельствует масштабная агитационная поддержка в округе и 
плохо скрываемое покровительство губернатора области Анатолия Присяжнюка, для которого 
эти выборы тоже своего рода тест на профпригодность", - сказал ЛІГАБізнесІнформ Черненко. 

Политолог Андрей Золотарев убежден, что Бадаев для Партии регионов - просто 
"громоотвод", а депутатский значок власть хочет вручить совсем другому кандидату. "Тут 
может быть апробирован механизм, когда формальная поддержка будет оказываться одному, а 
реальная - совершенно другому. Кандидат, который засвечивается возле партийного флага 
власти, априори очень сильно теряет в оппозиционном столичном регионе. А вот Кармазин - у 
него громкие оппозиционные заявления, но этот политик, зная особенности нашей судебной 
системы, не может быть для власти чужим. Оптимальная для нее ситуация - удовлетворить 
оппозиционный порыв избирателей Кармазиным. Этот человек в случае победы уйдет в Раде в 
засадный полк Партии регионов, составленный из внефракционных депутатов", - предположил 
в разговоре с корреспондентом ЛІГАБізнесІнформ эксперт. 

Округ 132: с открытым забралом 

В Первомайске Николаевской области картина более понятна - противостоять 
оппозиционеру-предпринимателю Аркадию Корнацкому придется лично губернатору Николаю 
Круглову. А это значит, что оппозиционеру, скорее всего, вновь, как и год назад, придется 
столкнуться с таранным админресурсом (напомним, в 132-м округе итоги голосования 
подводили с помощию бойцов "Беркута"). Минимальное количество кандидатов в округе - 11 
человек, также говорит о том, что власти скрывать нечего, двойники, псевдооппозиционеры и 
фрики ей там не нужны. Сейчас борьба разворачивается в юридической плоскости: Корнацкого 
могут снять с выборов, если получится доказать наличие у него второго гражданства - 
российского. 

Политолог Виктор Небоженко сказал, что единственным кандидатом от власти на 
выборах считает Круглова. Он отметил, что от губернатора ждут победы без оглядки на Киев - 
особой поддержки из центра он не получит. "В этом округе работает принцип "каждый сам 
кузнец своего счастья". Партия регионов ждет, что Круглов победит собственным 
губернаторским ресурсом - это и деньги, и административное влияние", - говорит Небоженко. 

Округ 194: поющий ректор и автомобильный барон 

До последнего момента эксперты предполагали, что в этом округе в Черкассах, как и на 
выборах в 2012-м, противостоять единому оппозиционному кандидату, предпринимателю 
Николаю Булатецкому от власти будет почетный президент ОАО Азот Валентина Жуковская, 
креатура миллиардера Дмитрия Фирташа. Но на прошлой неделе она отказалась принимать 
участие в выборах. Теперь среди наиболее вероятных провластных кандидатов называют 
президента автомобильной корпорации Богдан Олега Свинарчука и "поющего ректора" 
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Михаила Поплавского. Кстати, выдвижение руководителя Киевского национального 
университета культуры незадолго до дедлайна ЦИК может свидетельствовать о том, что об 
отказе Жуковской власти было известно заранее, и "юний орел" оказался выбран в порядке 
форс-мажора. 

По мнению политолога Золотарева, не стоит сомневаться, что власти удобно было бы 
видеть в Раде Свинарчука. "Самоотвод Жуковской мог стать для власти неожиданностью. В 
сложившейся ситуации ставка центра будет сделана на Свинарчука - это человек Петра 
Порошенко. С одной стороны, он не регионал, обладает необходимым для выборов ресурсом, а 
с другой - вполне договороспособный. Что касается Поплавского, то поющий ректор просто не 
успеет окучить концертами округ до 15 декабря. Если и был смысл идти на выборы, то на 94-й 
округ в Киевской области - удобней возить концертную группу. И начинать кампанию 
следовало на два-три месяца раньше", - говорит Золотарев. 

Зато Небоженко считает основным ставленником власти Поплавского. "Включите 
Первый национальный канал и попробуйте не попасть на концерт Поплавского. Какие нужно 
иметь связи с властью, чтоб оттуда не вылезать! В Партии регионов есть разные по 
влиятельности течения, но Поплавский близок к самой "правильной" ветви власти. Кроме того, 
он обладает солидным финансовым ресурсом и попробует "вытянуть" округ самостоятельно. А 
ставить на Свиначука власти было бы рискованно, поскольку Порошенко слишком 
самостоятельный политик, и предсказать, как завтра будут вести себя в Раде близкие в Петру 
Алексеевичу депутаты, непросто", - сказал Небоженко. 

Мнения экспертов разделились, однако они сходятся в одном - кого бы ни продвигала на 
самом деле Партия регионов, победить в оппозиционно настроенных Черкассах кандидата от 
объединенной оппозиции Булатецкого будет непросто. А победить честно - почти невозможно. 

Округ 197: без явных провластных 

В еще одном черкасском округе (с центром в Каневе) после того, как экс-нардеп от БЮТ 
и миллионер Богдан Губский не пожелал еще раз тратиться на выборы и отказался 
баллотироваться, кандидатов, которых гарантированно можно было бы назвать провластными, 
тут не стало. Но Партия регионов - не та сила, которая способна отдать без боя даже самый 
безнадежный для нее округ. Можно предположить, что ставка в борьбе с единым кандидатом от 
оппозиции, журналистом Леонидом Даценко, вероятно, сделана на бывшего депутата от 
Батькивщины Павла Костенко. Его за самовыдвижение оппозиционная партия сразу же 
исключила из своих рядов. 

"Вряд ли бывший бютовец Костенко может считаться откровенно провластным. Хотя, 
среди всех остальных он, конечно, наиболее выгоден для власти. Отмечу, что из всех пяти 
проблемных округов 197-й практически гарантирует мандат оппозиции. Даценко имеет 
колоссальную поддержку, он лично обошел каждый закоулок округа, пообщался с огромным 
количеством избирателей, что называется - ногами заслужил победу еще минувшей осенью", - 
отметил глава правления КИУ Черненко. 

Округ 223: старые враги 

Округ в Шевченковском районе столицы в 2012-м оказался самым скандальным из пяти 
проблемных - из-за ожесточенного противостояния бизнесмена, экс-главы Шевченковской 
райадминистрации Виктора Пилипишина с юристом, сотрудником аналитического отдела 
партии Свобода Юрием Левченко. Их дуэль повторится и сейчас - Пилипишин подал 
документы за два часа до завершения регистрации кандидатов. 

Несмотря на казалось бы очевидный водораздел - "Левченко - оппозиция, Пилипишин - 
власть, а все остальные - парад фриков", политолог Небоженко считает, что власть на самом 
деле посмотрит, кто победит оппозиционера Левченко, и только потом попытается 
договориться о сотрудничестве в Раде. 

"Не забывайте, что на Пилипишина власть открыла уголовное дело, это трудно назвать 
любовью. Думаю, что он просто занимается самосохранением. У него на округе есть свой 
электорат, и если не баллотироваться самому, то, выходит, он своих избирателей просто кому-
то подарит. Это было бы глупо", - говорит Небоженко. Кстати, уголовное дело действительно 
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против Пилипишина было, и прокуроры на прошлой неделе просили для экс-чиновника пять 
лет тюрьмы, но буквально вчера суд вынес ему оправдательный приговор. 

По мнению Черненко, Пилипишина нельзя называть провластным кандидатом сейчас, но 
это не значит, что в случае победы он не превратиться в провластного народного депутата. "То, 
что Пилипишин пошел в последний момент, не значит, что он пользуется поддержкой власти. 
Тем не менее, власти с ним договориться будет проще всего. Мешать, если Пилипишин захочет 
победить любой ценой, власть ему точно не будет", - сказал эксперт. 

Среди других кандидатов, которые, если и не могут всерьез рассчитывать на победу, то, 
по крайней мере, способны отобрать ощутимое количество голосов у лидеров гонки (особенно 
у оппозиционера Левченко), эксперты называют экс-депутата от НУНС Юрия Гримчака и 
известного киевского адвоката Татьяну Монтян, осенью 2012 года набравшую 9% голосов в 
столичном округе №212. Говоря о Монтян, политолог Небоженко сказал: "Она на все способна. 
В зависимости от обстоятельств и предложений". 

Остальные кандидаты, по версии Золотарева, составляют разноцветный "парад фриков", 
собранный властью - в целях фрагментировать электорат и, по возможности, снова признать 
выборы недействительными, если свободовец Левченко будет побеждать с очень небольшим 
отрывом. "Стоит отдать должное Свободе: они очень хорошо работают. "Включили поле", не 
ограничиваются формальной установкой палаток, которые скорее работают на карман 
отдельных штабных функционеров, чем на победу кандидата. Власти в 223-м округе вообще 
ловить нечего, потому она и создает парад фриков, будет стараться обваливать явку, и, 
возможно, снова попытается сделать выборы недействительными", - сказал политолог. 

Подводя итог, можно сказать, что ни власть, ни оппозиция не выиграет в пяти 
проблемных округах со счетом 5:0. Скорее всего, счет окажется 3:2 в пользу одной из сторон. С 
наибольшей вероятность власть может победить в николаевском округе №132 с губернатором 
Кругловым во главе. Оппозиция явно может рассчитывать на победу Даценко в черкасском 
округе №197 и с меньшей вероятностью, но все же на триумф Левченко в Киеве. "Фрики" 
разных цветов не победят нигде, да это и не их задача. Что касается прогнозов относительно 
возможных фальсификаций, то эксперты дают сдержанные комментарии. 

"Больших фальсификаций не будет, так как голосование состоится 15 декабря - это 
первые выборы после саммита в Вильнюсе, как бы он ни завершился. Это будет первая 
проверка украинской власти на вшивость. Об этом мне говорили западные дипломаты", - сказал 
Небоженко. 

http://liga.net/ 

Вибори-2015: Влада починає залякувати інтернет-спільноту  

Главком 

15 жовтня Подільський районний суд м. Києва зобов’язав активіста ВО «Свобода» 
Олександра Аронця виплатити 50 тис грн. моральної компенсації народному депутату від 
Партії регіонів Інні Богословській. Провина Аронця полягає в тому, що він дозволив собі 
назвати Богословську «відьмою» на власній сторінці у Facebook. 

Богословська образилася через те, що влітку Аронець написав у «Фейсбуці» і «Твіттері», 
що під час бійки у парламенті 6-го червня Богословська вкрала натільний хрестик у свободівця 
Олега Гелевея. Потім хрестик свободівцю повернули. Його приніс комуніст, та Богословська 
вирішила довести справу до кінця і покарати Аронця за образу. 

«Якщо розмовляти виключно юридичною мовою, мій допис на фейсбуці – це сатира. 
Але з іншої сторони мені дійсно зателефонував Олег Гелевей, який сказав, що Богословська в 
нього зірвала хрестик і, по суті, вкрала. Він подав заяву про злочин. Була відкрита кримінальна 
справа за цим фактом, але, звичайно, міліція не знайшла складу злочину. Я як свідок виступав у 
тій справі, бо я з балкону дивився на це і бачив, як Богословська шарпає. Про це я і написав на 
блозі, але у комічній формі. Тому це є черговим яскравим прикладом вибіркового правосуддя.», 
- розповів Аронець «Главкому». 
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Майже одночасно у Харкові завершився інший суд, який теж стосувався висловлювань у 
соцмережах, але відповідачем був губернатор Харківщини Михайло Добкін. До нього 
позивався грецький футбольний клуб ПАОК, який вимагав стягнути з Добкіна 2 грн моральної 
компенсації за те, що той обізвав футболістів і президента клубу «уродами», «негідниками» і 
«мудаками». Однак до Михайла Марковича суд був більш лояльний, аніж до Аронця: позив 
ПАОКа суддя повністю відхилила. 

Ці два судові рішення, винесені майже одночасно, набагато красномовніше ілюструють 
поняття «вибіркового правосуддя», аніж навіть справа Юлії Тимошенко. 

У випадку з Аронцем суддя не лише відмовився залучити до справи свідків, але й забула 
поцікавитися обґрунтуванням суми позову. «Суд відмовився залучати до справи свідків – це 
перший кричущий момент. Суду не було цікаво, що там відбувалося насправді, йому цікаво 
було засудити мене. В аналогічних рішеннях щодо друкованих ЗМІ присуджують ну тисячу 
гривень, ну дві, три… Але 50 тисяч? Мій блог не є ЗМІ, лише деякі ЗМІ мій допис 
передрукували», - дивується Аронець. 

За його словами, існує судова практика, коли при розгляді таких справ суд долучає до 
процесу у якості співдоповідача і засіб масової інформації, який надав автору можливість 
розмістити допис. «Свобода» вимагала запросити до відповідальності Facebook і Twitter, але 
суд відхилив це клопотання. Аронець впевнений, що Європейський суд з прав людини скасує 
рішення українських судів у цій справі. 

За побиття двох журналістів відомий «громадський активіст» Вадим Тітушко отримав 
умовний термін та заплатив лише трохи більше 2 тис грн. компенсації. Порівнюючи зі справою 
Аронця, чи слід розуміти це так, що писати у блозі слово «відьма» - значно серйозніша 
провина, аніж привселюдне побиття журналістів під час виконання ними своїх професійних 
обов’язків? 

Упередженість суду – не тільки абсолютно очевидна, але і не випадкова. Простір 
інтернету загалом і соціальні мережі зокрема досі залишаються поза контролем офіційної 
влади, постійно вносячи елементи дестабілізації системи абсолютної влади, збудованої в 
Україні зусиллями команди Віктора Януковича. 

Спроби опанувати інтернет влада робить постійно. Лише цього року до парламенту 
принаймні двічі потрапляли законопроекти, покликані упорядкувати і взяти під контроль веб-
простір. У березні МВС намагалося протягнути закон «Про кібернетичну безпеку України», а 
влітку «регіонал» Володимир Олійник пропонував внести зміни до Закону «Про захист 
суспільної моралі», які б дозволили судам вирішувати, чи містить поширена інформація ознаки 
порушення законів, і на цій підстави змушувати ЗМІ знімати статті з сайтів. Вочевидь, у своїй 
спробі регулювати інтернет-ЗМІ українська влада тяжіє до досвіду тоталітарних Росії і Білорусі, 
де ця сфера зарегульована і повністю підконтрольна державним органам, що використовують 
законодавство у якості важеля тиску та репресій. Хоча, наприклад, у набагато більш 
демократичних США та Великобританії взагалі не існує окремого законодавства, яке б 
унормовувало діяльність користувачів у інтернеті. 

Однак після рішення суду у справі позову Богословської до Аронця потреба ухвалювати 
більш жорстке законодавство щодо контролю над інтернет-простором – відпала. І правда, 
навіщо здіймати галас, підставлятися під критику з боку опозиції, міжнародної спільноти, вести 
якісь переговори про підтримку законопроекту голосами (і без гарантії успішного 
проходження) – якщо досить взяти під повний контроль усі суди, а далі хоч цілими вагонами 
клепати такі ухвали з захмарними сумами компенсацій? 

Видається за ймовірне, що таким чином влада готується до президентських виборів 2015 
року. Їх ціна буде настільки високою для усіх зацікавлених сторін, що зовсім не важко уявити, 
як, наприклад, Печерський суд виписує Яценюку (Кличку, Тягнибоку чи комусь іще) штраф у 
250 тис грн. не за образу честі і гідності, а вже за одне лише припущення, що вибори могли 
бути фальсифіковані. Адже таке припущення завдає шкоди репутації української влади! 

Страхи Януковича зрозумілі. У 2011 році в Єгипті сталася ціла революція через 
Facebook. Сотні тисяч людей вийшли на вулиці, а влада виявилася неспроможною зупинити 
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розповсюдження інформації, яка поширювалася через соціальні мережі. Президент країни 
мусив піти у відставку. 

Немає жодної причини, через яку щось подібне не може статися в Україні. Саме тому 
діюча влада боїться інтернету, інтернет-ЗМІ та соціальних мереж більше, аніж мітингів 
опозиції. Під час спроб закрити відомий файлообмінник ex.ua Україну накрила хвиля 
спонтанних кібератак на сайти органів державної влади. Впродовж кількох діб «лежали» сайти 
міністерств і відомств, навіть партійний сайт «регіоналів» не подавав жодних ознак життя. І не 
те щоб українці були настільки масово освічені у нюансах хакерства – просто заклики і 
алгоритми дій блискавично розліталися інтернетом через соцмережі. 

Однак наразі взяти під контроль інтернет українська влада нездатна. Їй під силу лише 
каральні акції постфактум. Можна лише уявити, як би сміявся власник Facebook Марк 
Цукерберг, якби отримав листа з повісткою до Подольського районного суду у якості 
співвідповідача за позовом Богословської до Аронця. 

Тому органи державного контролю йдуть іншим шляхом: якщо неможливо обмежити 
доступ до обміну та поширення інформації, то потрібно хоча б залякати тих, хто цього 
потребує. 

http://glavcom.ua/articles/15451.html 

Блоги 

Анатолій Гриценко: «Авіакатастрофа в Казані: що це було?»  

корреспондент.net  

Висловлю думку як професіонал, який режим посадки літаків такого класу вивчав 
детально і дисертацію захистив на тему автоматизації польоту важких літаків саме у режимі 
посадки. Так от, у штатному режимі літак заходить на посадку по глісаді, з кутом зниження 
близько трьох градусів, поступово зменшуючи вертикальну швидкість від 3,5 м/c (на висоті 50-
30 метрів) до 0,6-1,0 м/с на нульовій висоті, в момент приземлення. 

Подивіться відеозапис катастрофи: літак не те що не знижувався, плавно чи неплавно, з 
точними чи не дуже діями екіпажу – він врізався у землю майже під прямим кутом, причому він 
торкнувся землі не шассі, чи хвостовою частиною фюзеляжу, а носом, до того ж із величезною 
вертикальною швидкістю! 

І те, що за таких умов літак розбився не просто об землю, а об бетон неширокої злітної 
смуги, це 1) малоймовірна випадковість (якщо керованість літаком було втрачено), або 2) 
умисні дії пілота, який свідомо скерував літак саме на злітну смугу аеропорту. 

Інших пояснень при такій траєкторії падіння мені важко знайти. І на жаль, навряд чи ми 
дізнаємося про справжні причини катастрофи. Адже усі, хто був на борту, загинули. А бортові 
системи об'єктивного контролю (разом із отими "чорними", а насправді помаранчевими 
ящиками, в яких зберігається польотна інформація і запис дій екіпажу з бортових самописців) – 
напевно під час вибуху літака згоріли. Єдине, що може допомогти – це свідчення і записи 
наземного центру управління польотами, в т.ч. радіообмін з екіпажем у районі аеропорту. Якщо 
він був... 

Принаймні висловимо наші співчуття родинам і близьким загиблих: ( 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/gritsenko/a124803 

Олег Тягнибок: «Тепер вибіркова "люстрація"?»  

pravda.com.ua 

Як бачимо, режим Януковича вже "відзначився" в новітній історії таким витвором, як 
вибіркове "правосуддя" над політичними опонентами. Наслідки цього "покращення", імовірно, 
розгрібатиме не одне покоління. Бо хіба не це вибіркове "правосуддя" нерушимою колодою 
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загатило Україні шлях до європейського дому? Тепер на наших очах вилуплюється свіжий 
феномен доби – така ж вибіркова "люстрація". І знову ж таки – як інструмент розправи над 
політичними противниками – вишукувати бодай якусь тріску в оці опонента, аби від власних 
колод увагу людей відволікати... 

Для розшуку цих трісок і всі архіви враз відкриють, і свідчення необхідні "організують". 
Ірини Фаріон, кажете, біографію кров з носа дослідити необхідно? Аякже. Це ж, певно, такі, як 
вона – причина всіх наших бід! 

Може, це Фаріон пліч-о-пліч з усією комуно-комсомольською номенклатурою чверть 
століття країну розграбовувала? Це вона заводи-шахти-пароходи "прихватизовувала" і приватні 
банки на крадені комсомольські гроші фундувала? А може, вона, як ті "червоні директори", аби 
первинний капітал нагромадити, цехи на брухт пиляла, людям зарплати шинами видавала, 
інженерів із "кравчучками" по світу пускала?... Ні. 

Чи може, Фаріон, укупі з чиновництвом ще брежнєвського гарту, грибом приростала до 
крісел Кабміну чи бодай задрипаної районної адміністрації? Це вона там корупцію на 
промислові рейки ставила і державні бюджети пиляла? А може, вона має щось спільне з тими 
совками-держимордами, що чиновницько-ментівську сваволю в країні розплодили?... Знову ні? 

Може, вона разом із мережею агентури КГБ державні інтереси України коли-небудь 
здавала? Або труп СССР палко реанімувала – ювілеї комсомолу на державному рівні готувала, 
червоні прапори легалізувала, пам'ятники організаторам Голодомору дбайливо охороняла? А 
може, Фаріон, прости Господи, "русскій мір" насаджувала – нашу мову, історію паплюжила, 
інформаційний простір русифікувала, українське кіно чи книговидання нищила?... Ні – якраз 
навпаки! 

Так отож. Ясно як день: уся ця щуряча метушня по архівах – ретельно спланована 
кампанія політичного гоніння, яка з поняттям "люстрація" має стільки ж спільного, як Микола 
Азаров з Іриною Фаріон. На ділі це – спроба влаштувати публічне судилище над, без сумніву, 
однією із найяскравіших і найпотужніших особистостей сучасної української політики. 

Сакраментальне запитання: "А судді хто!?". О, тут славна "надзвичайна трійка" зібралася 
– Шарій, Чалєнко, Шеляженко. "Мисливці за "комуністичним минулим" Ірини Фаріон", як вони 
самі один одного величають. Ось вони, ці "три богатирі", які вже більше року хвацько 
гарцюють інформаційним полем, "полюючи" на кляту опозиціонерку: 

Симпатяги, чи не так? Істинні "герої нашого часу". 

Перший – українофоб. Утік з України, боячись відповідальності за стрільбу 
беззахисному чоловіку в спину. Брехав при цьому, що оборонявся від нападу. Вигадав жалісну 
легенду, що міліція переслідує його як журналіста начебто "за інакомисліє". Відтак оголосив 
себе "політичним біженцем". І з екзилу натхненно "мочить"... ні, не режим, який його 
"переслідує", а опозицію. 

Другий – окремих рекомендацій не потребує. Усім і так ясно, хто це. 

Третій – гм... індивід, здавалось би, нешкідливий. Такий собі "Хранитель Віри – 
засновник і керівник Релігійної громади адептів Віри у Найвищу Цінність Людини" (щоправда, 
громада складається з нього самого...). "Проповідник віртуального Храму Божественного 
Одкровення" (проповідує, треба думати, теж самому собі?), видає собі маловідому газетку 
"Правдошукач" (друкує її вдома на принтері та й розсилає передплатникам поштою)... 

Достойна "люстраційна комісія" зійшлася, чи не так? При чому – для одного, окремо 
взятого народного обранця. Але дивує інше. Те, як деякі пристойні, здавалося б, люди цій 
самозваній "надзвичайній трійці" радісно аплодують і улюлюкають – по блогах і фейсбуках. З 
ентузіазмом зустрічають, так би мовити, "трудящі маси" таку вибіркову "люстрацію". 

Важко осмислити – наскільки це явище небезпечне? Ні, не для Ірини Фаріон. І навіть не 
для "Свободи". Бо "полювання" на Фаріон – тільки пробний камінь. Коли публіка щасливо це 
ковтне, оттоді й почнеться справжнє "торжество люстрації". Можна собі уявити, які натовпи 
"правдошукачів" ближче до 2015 року кинуться в архіви "люструвати" політиків. І це 
прекрасно! Але є одне але. Боюсь, у відомстві Ольги Гінзбург ніхто "не знайде" ні реальних 
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списків агентів КГБ, ні тих діячів, які дійсно брали участь у репресіях, бо, як зазначила Ольга 
Гінзбург, "це може нашкодити їхнім нащадкам", ані взагалі будь-яких документів, що 
стосуються злочинів комуністичного режиму. "Не виявлять" там, ясна річ, і особових справ 
Януковича та членів його "сім'ї"... А якщо хтось і виявить випадково – йому швидко голівоньку 
скрутять. Зате на неугодних панівному режимові нариють усе – і те, що було коли-небудь 
чорного за нігтем, і те, чого не було, але дуже треба... Отож, маховик вибіркової "люстрації" – 
ще один механізм розправи над опонентами режиму – вже запущено. 

До речі, а слабо цій персональній "люстраційній комісії ім. Ірини Фаріон" дослідити 
подробиці біографій не опозиціонерки, а нинішньої влади? Для початку, скажімо, членів 
нинішнього "уряду покращення"? Провести журналістське розслідування, покопатися в архівах, 
опитати свідків (тих, що поки живі)... Боязко якось? Чи хазяїн не велить? 

Між тим, застосування такої псевдолюстрації в якості брудної політтехнології давно 
можна було б уникнути. Якби 1991-го чи 2005-го законно провели істинну люстрацію – як у 
Німеччині, Чехії чи колишніх балтійських республіках СССР. Саме тому 2005-го я й подав 
проект закону України "Про люстрацію". Бо "...Колишня діяльність цих осіб (які підлягають 
люстрації – авт.) перетворилася на компрометуючі їх матеріали та стала засобом контролю і 
тиску з боку зазначених спецслужб" – підкреслено у його преамбулі. Отоді би й спокус "наліво" 
застосувати "люстрацію" як нагайку для окремо вибраних неугодних не виникало би! 
Люстрація однаково справедливо торкнулась би лише тих, хто справді на неї заслужив. 
Натомість, усі решта громадяни почувалися би значно безпечніше, ніж тепер. Бо закон мусить 
бути для всіх один. Тим більше – закон "Про люстрацію". 

Ми не збираємось допитувати Фаріон 

Одразу скажу: я не питав Ірину, коли особисто приймав її у "Свободу", чи вступала вона 
коли-небудь у КПСС. І зараз, через десятиліття спільної боротьби, на догоду новоспеченим 
"люстраторам" тим більше допитувати не збираюся. Пояснюю чому. 

Бо не Ірина Фаріон прийшла до "Свободи". Це "Свобода" тоді прийшла до неї, за 
принципом: "Про справу говори не з тим, з ким можна, а – з ким треба" – шоста точка Декалогу 
українського націоналіста. Тим більше, що вступила вона до Всеукраїнського об'єднання 
"Свобода" далеко не тоді, коли це обіцяло хоч якісь вигоди – ще 2004-го року. Якраз перед тим, 
проти неї відкрили кримінальну справу за поширення мовних плакатів "Не знаєш? Не 
розумієш? Не шануєш?...". 

Ірина Фаріон двічі тільки завдяки підтримці громадськості виграє вибори до Львівської 
обласної ради. 2006 року – за партійним списком, а 2010-го – як мажоритарний кандидат, при 
чому її виборчий округ становить половину Львова. Тоді у цьому окрузі висувається понад 20 
кандидатів, серед них колишній мер Львова і секретар міської ради. Ірина Фаріон перемагає, 
здобувши найвищий результат підтримки серед усіх мажоритарників Львівщини – 33%. 

Вже 2012 на виборах до Верховної Ради у 116-му окрузі міста Львова Ірина Фаріон 
здобуває перемогу майже 70 %. Це абсолютний рекорд підтримки виборців серед усіх 
опозиційних кандидатів по всій Україні. 

Нині активно поширює націоналістичну ідеологію, презентуючи свої наукові доробки, 
зокрема монографію "Мовна норма: знищення, пошук, віднова". 

Ірина Фаріон – авторка десятилітнього проекту мовно-політичного плаката "Мова – 
твого життя основа", результатом якого є видання трьох добірок студентських мовних плакатів, 
які поширено по всій країні. 

Ірина Фаріон – авторка багаторічного проекту "Говорімо правильно і красиво" 
(утвердження культури мовлення у громадських місцях). 

Ірина Фаріон – авторка інтелектуально-мистецького проекту "Від книги – до мети", у 
якому беруть участь близько 20 знакових особистостей українського інтелектуально-
культурного простору. 

Ірина Фаріон – засновниця трьох учнівських і студентських премій за знання української 
мови та націоналістичну діяльність: премії імені Олени Пчілки (нагороджують переможців 
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конкурсу знавців української мови імені П.Яцика), премії імені Мелетія Смотрицького 
(нагороджують студентів Національного університету "Острозька академія"), премії імені 
Степана Бандери (нагороджують студентів Національного університету "Львівська 
політехніка"). 

Ірина Фаріон – авторка "Відозви до освітян, батьків, школярів та студентів", що 
покликана протистояти українофобській політиці Міністерства освіти. 

Ірина Фаріон – пропагандистка української націоналістичної ідеї по всій Україні. 
Упродовж 2013 року організовує велелюдні зустрічі з українцями в 26 містах, більшість із яких 
– на сході та півдні України – відбуваються у супроводі нападів "тітушків". Усі провокації 
нейтралізують і зустрічі Ірини Фаріон проходять успішно… 

Ірина Фаріон – авторка 15 законопроектів з мовної, освітньої, книговидавничої та 
державотворчої проблематики. 

Ірина Фаріон – лавреат премій імені Олекси Гірника (за захист та утвердження 
державної мови), Бориса Грінченка (за активну громадську та просвітницьку роботу), Дмитра 
Нитченка (за популяризацію української книжки). 

Ірина Фаріон, власне, одна з тих, хто витворив "Свободу" такою, як вона є. Смію 
стверджувати, що без неї, як і без покійного Юрія Іллєнка, перша в історії України 
парламентська націоналістична фракція навряд чи відбулася б. Саме тому свободофоби й 
вибрали її ключовою ціллю для своїх атак. 

Сподіваюся, що навіть у цих вищезазначених фактах мудрі, освічені і небайдужі до 
України люди знайдуть для себе відповіді на запитання, хто така Ірина Фаріон і яка її роль у 
партії "Свобода" зокрема та в українському державотворенні загалом. 

Що таке люстрація? Лікнеп 

Кожна людина, яка себе поважає, перед тим, як висловити свої думки щодо певного 
питання, має як мінімум вивчити "матеріальну частину". 

В Україні про люстрацію починають говорити ще в кінці 80-х, проте через "компроміс" 
між комуністами і націонал-демократами, які перебувають при владі, люстрацію не проводять. 
Унаслідок цього перша національно-визвольна революція кінця 80-х – початку 90-х 
залишається незавершеною. 

Згодом, починаючи з середини 90-х, практично усі, хто був при владі (незалежно від 
партійних кольорів), заявляють, мовляв, люстрацію проводити вже пізно, треба було це робити 
на початку Незалежності. У підсумку всі постсовєцькі держави, які проводять люстрацію, 
швидко випереджають Україну за рівнем життя і, порівняно з нашою країною, мають значно 
нижчий рівень корупції. 

Удруге питання проведення люстрації постає після Помаранчевої революції. Як 
народний депутат України, 2 березня 2005 року я реєструю у Верховній Раді розроблений 
Всеукраїнським об'єднанням "Свобода" проект закону N7028-2 "Про люстрацію", але й тоді всі 
можновладці – і переможці, і переможені, і "помаранчеві", і "біло-блакитні" -співають в один 
голос, що "люстрацію проводити пізно". Очевидно, що якби тоді "помаранчеві" ухвалили закон 
"Про люстрацію" – сьогодні Україна була би зовсім іншою. 

Отже, відповідно до проекту закону, люстрація - визначений Законом порядок очищення 
органів державної влади, органів місцевого самоврядування, підприємств, установ та 
організацій від ідеологів та реалізаторів московської колонізаційної політики шляхом 
тимчасової заборони (на 5 років) обіймати посади в зазначених інституціях для громадян 
України, які працювали на керівних посадах у Комуністичній партії Совєцького Союзу, КГБ 
СССР, або свідомо (в т. ч. таємно) співпрацювали з органами державної безпеки СССР, або 
брали участь у переслідуваннях громадян СССР. 

Під тимчасову заборону обіймати посади в об'єктах люстрації підпадають особи, які до 
01.01.1992 року працювали на керівних посадах у Комуністичній партії Совєцького Союзу, КГБ 
СССР, або свідомо (в т. ч. таємно) співпрацювали з органами державної безпеки СССР, або 
брали участь у переслідуваннях громадян СССР, зокрема: 
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працювали на керівних посадах Комуністичної партії Совєцького Союзу від рівня 
районного комітету і вище, членом бюро (президії) цих комітетів, членом ЦК КПСС; 

працювали на посаді секретаря партійного комітету КПСС на підприємстві, установі, в 
організації; 

працювали на керівних посадах в КГБ СССР або в штаті П'ятого управління КГБ СССР; 

працювали на посаді начальника політичного відділу (управління) в Совєцькій Армії, 
МВД СССР; 

виконували функції резидента, агента, утримувача конспіративної квартири, 
інформатора або позаштатного співробітника КГБ СССР; 

брали участь у переслідуваннях громадян СССР з мотивів політичного, соціального, 
класового, національного і релігійного характеру. 

Ба більше, у чинній редакції "Програми захисту українців", що є базовим документом 
ВО "Свобода", у розділі І "Влада і суспільство. Докорінне очищення та справедливий лад" 
чорним по білому зазначено, що необхідно провести люстрацію влади, усунути від влади 
агентуру КГБ та держслужбовців, які працювали на керівних посадах в КПСС; оприлюднити 
списки агентів КГБ СССР, які перебували або перебувають на державній службі в Україні та 
інших суспільно значущих посадах; призначати на звільнені після люстрації вакансії молодих 
фахівців, випускників українських вишів, відібраних за принципами патріотизму і 
професіоналізму та, після підвищення кваліфікації, на спеціальних державних управлінських 
курсах. 

Оце і є люстрація. Як то кажуть, "у своїй суті і у своєму змісті". Не більше і не менше. І 
велосипеда ми тут не винаходимо. У європейській практиці – абсолютно те саме. В країнах, які 
успішно провели люстрацію і завдяки цьому випередили Україну на десятки років у розвитку, 
очищення влади відбулося за аналогічними критеріями. 

Але при чому тут Ірина Фаріон? Даю руку на відруб, що вона під жоден із цих критеріїв 
не підпадає. У противному випадку – це було б відомо й без будь-яких паперів з архіву. Бо хто 
у Львові належав до високопоставленої комуно-комсомольської номенклатури чи, не дай Боже, 
переслідував українців з ідеологічних мотивів, люди тут добре пам'ятають. А Ірина Фаріон, 
нагадаю, своїм життям і конкретними справами заслужила серед краян, які її добре знають, 
найвищу повагу і довіру. І як би не біснувалися усі її гонителі, їм до такого морального 
авторитету – як до неба рачки. Оці новоспечені самозвані "люстратори" кажуть, накопали 
нарешті на Фаріон неабиякий компромат чвертьстолітньої давності? Вимагають тепер 
всенародного осуду й політичної розправи над неугодною? Насправді, все це – жалюгідне 
шулерство, а не люстрація. Бо навіть у колишній ГДР, де відбулася, як відомо, найжорсткіша 
люстрація, такі категорії громадян під неї не підпадали. Інакше й Анґела Меркель канцлером 
Німеччини ніколи б не стала. Тому не треба, як влучно зауважила Оксана Забужко, умисно 
"підміняти біле й кисле", бо "вибачте, це називається мутити воду" та "не має жодного стосунку 
до люстрації і насправді є лише димовою завісою". Саме так. 

Тому й усі ці "викриття" якихось шеляженків ламаного шеляга, вибачте за каламбур, не 
варті... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/tiahnybok/528c69493363a/ 

Олег Ляшко: «Проти Лозового порушено кримінальну справу»  

корреспондент.net 

У заяві до прокуратури власник грального закладу звинувачує Лозового у пошкодженні 
належного йому майна. Парадокс: замість того, щоб притягнути до відповідальності господаря 
нелегального бізнесу, так звані правоохоронці хочуть покарати Лозового, який припинив 
незаконну діяльність. Це ще раз підтверджує той факт, що гральний бізнес кришують 
"правоохоронці". Також не має жодного сумніву, що команду порушити проти Лозового 
кримінальну справу дав губернатор Київщини Присяжнюк, який вдається до будь яких 
незаконних методів, щоб завадити нашому кандидату перемогти на виборах до парламенту 15 
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грудня. Незважаючи на загрозу кримінального переслідування, наша команда і Андрій Лозовой 
продовжуватимуть захищати інтереси людей і боротися із злом. Нас регіоналівська банда не 
злякає. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a124795 

Телебачення і радіомовлення 

В Украине снова еврогости  

ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: В Украине снова еврогости. В Киев опять приезжает миссия Кокса 
– Квасневского, которая контролирует выполнение условий ЕС. А комиссар по вопросам его 
расширения Штефан Фюле прибыл еще утром. Он встретился с Виктором Януковичем. Правда, 
ни одной детали разговора президентская пресс-служба не сообщила. А перед этим 
евроминистр заехал в Верховную Раду. Полчаса он говорил со Спикером о подготовке к 
Вильнюсскому саммиту и покинул здание даже не дождавшись начала заседания. 

Нардепи так і не сформулювали закон про лікування в’язнів – продовжать завтра  

5 канал, Час новин 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Робоча група, яка опрацьовує законопроекти щодо 
можливості лікування засуджених, зокрема і Юлії Тимошенко, за кордоном, продовжить свою 
роботу в середу. Депутати так і не змогли остаточно сформувати текст документа. Однак 
прогрес у роботі все-таки є, хоча і невеликий. Парламентарії домовились, що суд може 
ухвалити рішення про виїзд лікуватись за кордон лише на підставі висновку пенітенціарної 
служби, українських та іноземних лікарів. Також члени робочої групи визначили термін такого 
лікування. Він складатиме рік із можливістю подовження ще на один рік. Але після цих рішень 
запал працювати у депутатів згас. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, Партія регіонів: "Постійно збивають робочу 
групу з того алгоритму. Ми просунулись хоча би на крок, але я ще раз кажу, якщо вносяться 
нові пропозиції щодо змін до законодавства, ми повинні їх розглянути". 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, народний депутат ВО "Батьківщина": "Ніякого законопроекту їм 
не потрібно. Вони опрацьовують інструкцію, стратегію, тактику і завдання відтягування часу. 
Вони не хочуть голосувати цей законопроект, щоб він був взагалі в четвер. Їм поставлене 
завдання: поки йдуть торги там, наверху – звичайно, що вони тут тягнуть час. Ну, на жаль, ми 
приймаємо у цьому фарсі участь". 

Пшонка: ніде у світі нема законів про лікування в’язнів за кордоном 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: У світовій практиці відсутній механізм лікування 
ув'язнених у медичних установах іншої країни. Про це заявив Генеральний прокурор Віктор 
Пшонка. З його слів, якщо парламент ухвалить відповідний закон, то стане новатором у цьому 
процесі. Генпрокурор пообіцяв: якщо Рада закон ухвалить, ГПУ буде беззаперечно його 
виконувати. Водночас Пшонка наголосив, що всі положення цього закону повинні відповідати 
Конституції та не мають бути прописані під одну людину, зокрема - колишнього прем'єра 
Юлію Тимошенко. 

Віктор ПШОНКА, Генеральний прокурор України: "Всі, хто повинен виконувати цей 
закон, будуть діяти в рамках того, як буде це виписано в законі про лікування. Повинне бути 
обговорене питання і зобов’язання тієї країни, куди буде відправлятися для лікування, 
відповідальність за це лікування і за цю особу. І це повинно бути проговорено і виписано в 
законі. І закон повинен бути не для однієї особи. Якщо цей закон буде для однієї особи, це, на 
мою думку, - порушення Основного закону України, Конституцїі". 
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Закон про лікування ув’язнених стане унікальним документом, який немає 

аналогів у світі  
ICTV, Факти 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Закон про лікування ув’язнених стане унікальним документом, 
який немає аналогів у світі, - заявляє на брифінгу в Києві генеральний прокурор України Віктор 
Пшонка. На його думку, будь-яке ухвалене рішення, навіть політичне, має бути у рамках 
чинних законів, і поширюватися воно мусить на всіх, хто потребуватиме такого лікування, а не 
лише Юлія Тимошенко. У такому законі потрібно прописати і відповідальність правоохоронців 
приймаючої сторони. Водночас генеральний прокурор повідомив, що знайдено два рахунки у 
справі незаконного вивезення грошей Тимошенком і Лазаренком за кордон. І тепер 
поверненням їх займається авторитетна міжнародна організація, найнята Міністерством доходів 
та зборів. 

Віктор ПШОНКА, Генеральний прокурор України: "Ми маємо два рахунки, які відомі, 
що це рахунки, які контролювалися Тимошенко в історії незаконного вивозу грошей з України. 
І це великі суми – сотні мільйонів доларів, які потребують того, щоб вони були повернуті в 
Україну". 

Новенькі «швидкі»: фургони Peugeot Boxer перероблять у міні-амбулаторії 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: "Швидка" допомога в Україні стає справді оперативною та 
ефективною. Обладнання нових карет змонтоване за останнім словом медичної техніки. Майже 
мільярд гривень виділено з бюджету на закупівлю 1,5 тисячі машин. Перші автівки вже в грудні 
надійдуть у лікарні країни. Сьогодні в Києві одна з трьох компаній, що виграла тендер на 
поставку нових машин, показала своє виробництво. 

Кореспондент: На закупівлю майже півтори тисячі "швидких" за ініціативи Президента 
України виділили 922 мільйони гривень. Компанія «Практика» виграла тендер на поставку 
більшої частини автівок. Фургони Peugeot Boxer перероблятимуть у міні-амбулаторії, 
устатковані сучасним медобладнанням від кращих іноземних виробників. 

Юрія БОРИСОВА, директор компанії «Практика»: "Производители преимущественно 
европейские – это Испания, Италия, Англия, Германия, США, также Корея и Япония". 

Чоловік: "Ну так, все надійно закріпити, прикрутити, щоб все держалося, не повипадало. 
Ну якіно нада зробить". 

Кореспондент: Виробники запевняють, в машині є й українські ноу-хау, зокрема, це 
розробка крісел та панелей. До цього карети "швидкої" компанія поставляла для приватних 
клінік та обласних управлінь медичної допомоги. 

Чоловік: "Вот эти полы, называются – палубные полы. То есть, можно ведром поливать, 
и все будет сливаться, вся грязь. Эта машина может быть дизенфицирована регулярно и 
продолжать работать". 

Кореспондент: Всередині – обладнання для серцево-легеневої реанімації, надання 
допомоги при травмах, дихальна апаратура і апарати для діагностики невідкладних станів. 

Анатолій ВЕРШИГОРА, головний лікар київської міської станції швидкої медичної 
допомоги: "«Машина проходить від шасі до готового виробу, це, можна сказати, медичний 
виріб, на якому будуть працювати бригади "швидкої" медичної допомоги. Я думаю, що ці 
машини сподобаються медичним працівникам". 

Чоловік: "Требует сосредоточенности. Внимательности. Здесь как бы все зависит от того 
есть работа или нет. Когда есть работа, мы работаем, когда нету работы, то мы все отдыхаем". 

Кореспондент: В Міністерстві охорони здоров’я сподіваються: тепер рівень 
забезпеченості швидкими збільшиться вдвічі. Але, аби досягти бажаного стандарту – одна 
"швидка" на 10 тисяч населення – треба ще дві такі ж закупівлі. 

Рада оттягивает до последнего  

Интер, Подробности 
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Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: Вильнюсский саммит на носу, а в Раде чубы трещат. 
Как принять три судьбоносных еврозакона? Кого выносили из ложи прессы, и чем ее могут 
огородить? Расскажет Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: В Верховной раде снова гости: на этот раз 
еврокомиссар Штефан Фюле. Перед началом заседания переговоры со спикером Рыбаком: за 
закрытой дверью, без лидеров фракций. Через сорок минут Фюле молча покидает парламент. В 
повестке дня четыре оппозиционных законопроекта о лечении осужденных за границей. Ни за 
один из них нет голосов. Пятый, над которым уж который день бьется рабочая группа - все еще 
не готов. 

Виталий КЛИЧКО, народный депутат Украины, лидер фракции УДАР: "Ключевые 
законы, которые являются требованиями ЕС - еще не проголосованы. Оттягиваются до 
последнего момента. Идет непонятная игра". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Игру затеяла сама оппозиция - отвечают 
регионалы: вчера поздно вечером депутат от УДАРа Валерий Пацкан внес новую порцию 
поправок к закону о лечении Тимошенко - на восьми страницах. 

Валерий ПАЦКАН, народный депутат Украины, фракция "УДАР": "Це було написано 
після того, як робоча група зібралася три рази і не знайшла компромісу". 

Владимир ОЛИЙНЫК, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Знову 
вноситься нова ідея, тепер ми повинні все це обговорити, і починати з початку. Комусь вигідно, 
щоб не було результату". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Все евроинтеграционные законопроекты 
перенесли на четверг, а сами вновь взялись спорить - нужна ли нам Европа. 

Петр СИМОНЕНКО, народный депутат Украины, лидер фракции КПУ: "Європа цинічно 
вимагає підвищити і так непідйомні для більшості населення тарифи на газ воду, електрику, 
послуги ЖКГ". 

Анна ГЕРМАН, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Ми знаємо, 
скільки буде коштувати Україні позитивне вирішення цього питання, і ми знаємо яку ціну 
заплатимо за негативну відповідь". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: И вдруг из ложи прессы - прямо на головы 
депутатов полетели листовки с надписью "Юле-Волю". Оппозиция вначале аплодирует 
неизвестному "герою", а затем тушуется. "Герой" оказывается помощником радикального 
депутата Олега Ляшко, да еще и сам баллотируется в депутаты в Обухове. На выходку 
"радикала" мгновенно отреагировали регионалы. 

Артур МАРТОВИЦКИЙ: "Я звертаюсь до вас, Володимир Васильович, розглянути 
питання щодо технічного забезпечення нашої безопасної праці". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Попиарились радикалы, а достанется - 
журналистам: спикер пообещал: ложу прессы оградить стеклом. После обеда - очередное 
заседание рабочей группы и очередная попытка согласовать законопроект о лечении 
осужденных. Долго выясняли, кто определяет тяжесть заболевания и сколько можно лечиться. 
В итоге решили: за границей осужденный может лечиться год, но при необходимости - 
продлить еще на столько же. На согласование всех спорных моментов по европейским 
законопроектам, у депутатов остается фактически один день. Но, несмотря на это, 
парламентарии решили сегодня допоздна не засиживаться. Все-таки вечером футбол, и 
депутаты не зависимо от фракций, намерены поддерживать нашу сборную. 

Олександр Єфремов: «Ймовірність «50 на 50»  

Радіо Свобода, Ранкова Свобода  

Віктор Янукович не дав команду фракції Партії регіонів голосувати за проекти 
євроінтеграційних законів. Саме так, за словами представників опозиції, пояснюється чергове 
перенесення розгляду законопроектів про прокуратуру, про зміни до виборчого законодавства 
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та про лікування засуджених за кордоном. Натомість регіонали запевняють, що ухвалення 
євроінтеграційного пакету зриває саме меншість, яка подала сотні поправок до названих 
проектів законів. 

Комітет із парламентського співробітництва з ЄС зміг домовитися з представниками 
Європи про допомогу Україні у разі суттєвого погіршення торгових відносин між Україною і 
Росією, які спричинять збитки України у разі підписання угоди про асоціацію з Євросоюзом. 
Про це заявив позафракційний депутат Петро Порошенко. 

«Це добра воля наших європейських партнерів. Вони не схвалюють некоректну, м’яко 
кажучи, поведінку Росії стосовно України, яка перешкоджає вільному визначенню, 
цивілізаційному вибору українців, як їм надалі розвиватися, і готові надати цю допомогу», – 
повідомляє Порошенко. 

Фракція Партії регіонів нічого не обіцяє 

Утім, парламентська більшість і опозиція так і не домовилися щодо жодного з 
євроінтеграційних законопроектів. Про це керівник фракції Партії регіонів Олександр Єфремов 
сказав на брифінгу в парламенті. Він додав, що законопроект про можливість лікування 
засуджених за кордоном, який дозволить вирішити «питання екс-прем’єр-міністра Юлії 
Тимошенко», досі не готовий до розгляду. 

«Законопроекти щодо лікування за кордоном, у тому варіанті, в якому їх подали, 
безграмотні. А той варіант, який має напрацьовуватися робочою групою, ще не готовий. Що 
стосується законопроектів щодо прокуратури та виборів, вони можуть бути проголосовані, 
якщо всі сторони виконають свої зобов’язання. За відчуттями, які є  на сьогоднішній день, «50 
на 50» щодо ухвалення цих законопроектів», – каже Єфремов. 

Основною причиною, чому законопроекти не готові до розгляду, Олександр Єфремов 
назвав те, що опозиційні депутати подали сотні поправок до них. Зокрема, щодо проекту закону 
про лікування засуджених за кордоном, над яким працює парламентська робоча група, за 
словами Єфремова, надійшло 8 аркушів поправок від фракції УДАР. 

Автор цих поправок, депутат від УДАРу Валерій Пацкан заявив Радіо Свобода, що мав 
на меті лише вдосконалити документ. 

«Я вислухав усіх і під кінець робочої групи висловив пропозицію відомих 
правозахисників України. Це не моє бачення – це бачення відомих правозахисників. Вони дали 
своє бачення виходу з цієї ситуації», – переконує Пацкан. 

Янукович заб’є гол у власні ворота – Яценюк 

Голова фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк заявив, що опозиція відкликає свої 
правки до закону про прокуратуру, за винятком тих, на яких наполягає Венеціанська комісія. 
Це, за його словами, стосується і змін до виборчого законодавства. Щодо проектів законів про 
лікування ув’язнених опозиція пішла «на всі компроміси», наголошує Яценюк. На його думку, 
регіонали не хочуть розглядати закони, ухвалення яких є передумовою підписання угоди про 
асоціацію з ЄС через те, що не отримали відповідної вказівки від президента Віктора 
Януковича. «Віктор Янукович постійно хоче м’яч зі своєї частини поля перекинути на частину 
поля опозиції. Ми йому назад повернули його і сказали: «Віктор Федорович, грайте краще!» Ми 
готові на будь-які компроміси, ми голосуємо за все. Тому, мені здається, що Янукович заб’є гол 
у власні ворота», – наголошує Яценюк. 

Оскільки більшість та опозиція не домовилися щодо пакету євроінтеграційних 
законопроектів, їм не вдалося узгодити і питання про включення цих документів у порядок 
денний. Відтак, у вівторок, 19 листопада, Верховна Рада розглядала закони у другому читані, 
які не потребують окремого голосування для включення у порядок денний. 

Погоджувальна рада керівників фракцій вирішила у четвер, 21 листопада, розпочати 
роботу у сесійній залі з розгляду євроінтеграційних законів. 

Верховна Рада вже кілька разів не спромоглася ухвалити порядок денний на всю сесію. 
Через це на кожному пленарному тижні вона приймає тижневі плани роботи. 


